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§ 33 KFKS 2020/1  

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2020-02-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse med bilaga om 
handläggningen av kommunfullmäktiges 
uppdrag till fritidsnämnden om att aktualisera 
kapacitetsutredningen 
KFKS 2019/424 

 

Revisionsskrivelse med revisorernas 
bedömning av Nacka kommuns hantering av 
och bemötande i ärende rörande fastighet i 
Lännersta (Revisionsskrivelse A och B samt 
bilaga) 
KFKS 2019/857  

 

Fastighetsägarens kommentarer till 
kommunstyrelsens yttrande i ärende rörande 
fastighet i Lännersta samt information om 
utvecklingen i ärendet sedan skrivelse till 
revisorer i maj 2019, inklusive bilagor 
KFKS 2019/857  

 

SKR Meddelande från styrelsen nr 3/2020 
Överenskommelse mellan staten och SKR om 
äldreomsorg – teknik, kvalitet och effektivitet 
med den äldre i fokus 

 

SKR Meddelande från styrelsen nr 4/2020 
Överenskommelse mellan staten och SKR om 
Strategi för genomförande av Vision ehälsa 
2025 
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Inbjudningar 
 

Inbjudan från Storsthlm mfl till 
Lanseringskonferens för nationellt vård- och 
insatsprogram för depression och 
ångestsyndrom 26 mars 2020 
Sista svarsdag är den 9 mars 2020 

 

Rapporter 
 

Samverkan Stockholmsregionen 
Verksamhetsberättelse 2019 med bilagor, 
Redovisning av aktörsgemensam verksamhet 
och ekonomi inom Samverkan 
Stockholmsregionen 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 20-03 Tekniksprångsavtalet 20, 
inklusive en bilaga; förhandlingsprotokoll om 
praktikanställning 

 

Cirkulär 20-06 Information till arbetsgivare 
med anledning av epidemi- eller 
pandemiutbrott inklusive två bilagor; 
arbetsgivarens ansvar och arbetstagare som i 
tjänsten åker till andra länder 

 

Cirkulär 20-05 Ett starkare skydd för 
välfärdssystemen, inklusive två bilagor om 
lagändringar från och med 2020-01-01 

 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU 2020-01-21 
KSMU 2020-01-21 
KSAU 2020-02-04 
KSVU 2020-02-04 

 

Naturvårdsrådet, protokoll från 2019-11-21 
med bilagor 

 

 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2020-02-17 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Tilldelningsbeslut Upphandling 
Utdata KFKS 2019/409 

Pia Nordeman 2020-01-07 

Tilldelningsbeslut DIS 
rekryteringstjänster KFKS 
2017/1067 

Linda Boström Melander 2020-01-09 

Tilldelningsbeslut upphandling PR 
konsulter, KFKS 2019/526 

Anna Trygg 2020-01-09 

Avtal om lägenhetsarrende för 
småbåtsbryggor i Vikingshill 
KFKS 2019/1153 

Christopher Arontaus 2019-12-13 

Yttrande till Förvaltningsrätten i 
mål nr 47-20 
KFKS 2019/1153 

Mats Gerdau 2020-01-24 

Beslut att inte överklaga dom 
avseende allmänna vattentjänster i 
Vikingshill och Sommarbo 
KFKS 2009/446-251 

Mats Gerdau 2020-02-12 

 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2009/211-251 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål, Ältadalen 
Fastighet Älta 10:86 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ingå föreslaget överlåtelseavtal med 
Equator Fastighetsutveckling AB, org.nr. 559055-2674, gällande försäljning av fastigheten 
Älta 10:86. 

Ärende 
Kommunen har inom stadsbyggnadsprojekt 9612 Ältadalen tillskapat en fastighet för 
bostadsändamål. Fastigheten föreslås att överlåtas till bolaget Equator Fastighetsutveckling 
AB. Bolaget avser att skapa en byggemenskap med 10-12 bostäder. 
 
Konceptet byggemenskap möjliggör för bostäder för fler och leder till ett intressantare och 
mer varierat stads byggande då de boende själva får vara med och skapa 
förutsättningarna. Det skapar möjligheter för en mer varierad upplåtelseform och främjar 
ett boende för alla. Försäljningen innebär en intäkt till kommunen om 11 000 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §4 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 19 december 2019 
Bilaga 1: Överlåtelseavtal med Equator Fastighetsutveckling AB 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag till beslut.  
 
I yrkandet instämde Helena Westerling (S), Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), Mikael 
Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp. 
"Vi socialdemokrater vill se en stor mångfald av upplåtelseformer i Nacka. Byggemenskap 
är en upplåtelseform som har varit vanligt förekommande i Tyskland men inte så vanligt i 
Sverige. Vi ser framemot att även denna upplåtelseform testas här i Nacka." 
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Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna tillstyrker försäljningen, men förutsätter samtidigt att berörda parter 
ingår byggemenskap för att samordna byggverksamheten, minimera miljöproblem och 
övriga byggrelaterade problem för omgivningen.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Denna bostadsform är ett spännande koncept som Nackalistan gärna välkomnar. Det ger 
möjlighet för intresserade invånare att själv kunna utforma sin bostad samt att få den till ett 
lägre pris än när det läggs en vinst på köpesumman. Den bostadspolitik vi vill se i Nacka 
ska innehålla många olika former, både vad gäller upplåtelse, utformning och social 
inriktning. Denna form är ny i Nacka och blir intressant att följa och det är positivt att det 
råder enighet i beslutet kring det. Nackalistan vill också gärna att det byggs fler hyresrätter, 
fler co-livingbostäder och fler miljövänliga bostäder."NL 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
"Positivt besked att kommunen bistår en byggemenskap med en fastighetsförsäljning till ett 
värderat pris och inte högst bjudande. Byggemenskapen som form för både byggande och 
boende är intressant att utveckla i Nacka och i hela Storstockholm." 
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§ 36 KFKS 2016/1078, 2016/1083 

Projekt 9266 

Markanvisning för tomträtt genom direktanvisning, 
Östra Gräsvägen, Ektorp 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget markanvisningsavtal 
för tomträtt genom direktanvisning mellan Nacka kommun och Sveafastigheter Bostad AB 
556985-1271 för del av fastigheten Sicklaön 73:119 och Sicklaön 40:14. 

Ärende 
Detta stadsbyggnadsprojekts övergripande syfte är att möjliggöra olika typer av nya 
bostäder i kollektivtrafiknära lägen. Den föreslagna exploateringen bidrar till att uppfylla 
kommunens mål om 20 000 nya bostäder till år 2030. Den föreslagna markanvisningen 
bidrar till varierade upplåtelseformer och fyller ett behov av bostäder enligt 5 kap 7 § 
socialtjänstlagen, så kallade SoL bostäder. Kommunen har en skyldighet att inrätta bostäder 
med särskild service för dem som behöver sådant boende till följd av att de av fysiska, 
psykiska eller andra skäl möter betydande svårigheter i sin livsföring. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §5 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 13 december 2019 
Bilaga 1: Markanvisningsavtal 
Bilaga 2: Karta över markanvisningsområde 
Bilaga 3: Markgenomförandeavtal tomträtt mall 
Bilaga 4: Tomträttsavtal mall 
Bilaga 5: Sidoavtal mall 4 (4) 
Bilaga 6: Volymskisser 
Bilaga 7: Tidplan för detaljplanearbetet 
Bilaga 8: Definition av ljus bruttoarea 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade i första hand på återremittering av ärendet för att det i 
markanvisningsavtalet ska ställas klimatkrav på byggnadernas produktion och drift. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade i andra hand bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I 
yrkandena instämde Mikael Carlsson (NL) och Helena Westerling (S).  
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Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), avslag på 
återremissyrkandet.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till återremissyrkandet.  

Beslutsgång 
Ordförande ställde Sidney Holms återremissyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslog återremissyrkandet. 
 
Därefter konstaterade ordförande att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
förslaget.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet Nackalistans grupp. 
”Det är viktigt att ta fram klimatkrav av kommunen för alla fastigheter som ska byggas där 
det är juridiskt möjligt. Dessa krav ska kommuniceras till byggbolagen och förhoppningsvis 
harmonisera med det byggsätt som byggföretagen redan planerar och med Nackas 
miljöprogram. Som exempel på klimatkrav kan nämnas byggande av trähus, tak med 
solceller och klimatneutral betong. Andra goda exempel och alternativ finns också. När 
kommunen har möjlighet att kommunicera och kräva detta så ska det göras så att Nacka 
snart bli en kommun med större klimatambitioner än idag.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Det är nu eller aldrig för klimatet. Det är nu den politiska viljan måste fram och vi 
lokalpolitiker måste gräva där vi står och påverka där vi kan. 
Att bygga innebär både utmaningar och möjligheter. Det är en belastning på miljö och 
klimat samtidigt som det finns chans att skapa ett hållbart samhälle från grunden. Då spelar 
det exempelvis roll vad som byggs och hur. För en kommun som inte äger mycket mark 
minskar möjligheterna att påverka vad som byggs. Därför måste vi ta de chanser vi får att 
ställa klimatkrav, som när vi markanvisar egen mark att bygga på. Då kan vi efterfråga de 
hus vi vill ha och vara ”petigare” med detaljerna. 
Det är här vi politiker kan göra skillnad för Nackas klimatavtryck. På Kommunstyrelsen, 
två månader in på detta planetens ödesår, kom en sådan chans att ställa klimatkrav för hus 
på kommunal mark. En chans att efterfråga hållbara material med netto-noll-utsläpp under 
produktionen och smarta lösningar sett till energi, miljö- och klimatavtryck. En chans att 
bygga marknadens mest klimatsmarta hus med minsta möjliga negativa inverkan. Så blev 
det tyvärr inte då vi inte fick de styrande med oss. 
Forskningen visar att om vi väntar på att marknaden ensam ska hitta lösningar så får vi 
vänta för länge. Samtidigt skriker en hel värld efter politisk handling och att vi 
förtroendevalda ska ta ledningen. Det är dags att visa politisk förmåga och långsiktighet i 
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våra beslut och efterfråga de mest klimatsmarta lösningarna, inte vänta på att marknaden 
till oss.” 
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§ 37 KFKS 2018/397  

Principöverenskommelse avseende utveckling av 
fastighet, Sickla stationshus 
Fastighet Sicklaön 83:42 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ingå föreslagen 
principöverenskommelse med Atrium Ljungberg Sickla Station AB för fastighet Sicklaön 
83:42 inom stadsbyggnadsprojektet Sickla stationshus. 

Ärende 
Atrium Ljungberg Sickla Station AB är lagfaren ägare till fastigheten Sicklaön 83:42, 
belägen i korsningen Sickla industriväg och Smedjegatan. Ett förslag till 
principöverenskommelse har tagits fram för att möjliggöra prövning av ny markanvändning 
samt en ökad byggrätt på fastigheten. Genomförandetiden för den detaljplan som i dag 
omfattar fastigheten går ut i mars 2020. 
Markområdet avses att planläggas för en väl gestaltad, hög byggnad om cirka 23 våningar, 
(räknat från Sickla industriväg) med möjlighet till kontor, hotell och centrumverksamhet 
samt ytor för tunnelbaneändamål. 
Projektet medför intäkter till kommunen genom att Atrium Ljungberg Sickla Station AB 
erlägger exploateringsersättning samt medfinansiering till tunnelbanan 30 dagar efter att ny 
detaljplan vunnit laga kraft. Samråd för den nya detaljplanen genomfördes 26 november 
2019 - 8 januari 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §6  
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2020 
Bilaga 1: Förslag till principöverenskommelse 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade att följande sats ska tas bort från tjänsteskrivelsen: ”Exploatören 
åtar sig att medfinansiera arbetet med ’Konsten att skapa stad’. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag på Esa Örmäs (SD) yrkande.  

Beslutsgång 
Anders Tiger (KD) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
Ordförande ställde Esa Örmäs yrkande mot avslag och fann att kommunstyrelsen avslog 
Esa Örmäs yrkande. 
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Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp. 
"Socialdemokraterna har länge framhävt den klassiska 1 %-målet. Dvs att 1 % av 
byggbudgeten ska gå till konst och utsmyckning. Därför är vi positiva till att det i avtalet 
stipuleras att exploatören också ska vara med och finansiera Konsten att skapa stad. Dock 
har det visat sig i projektet Wallstreet Nacka att konstens värde åsidosattes i Nacka till 
förmån för allianspartiernas politiska styrning av konsten. Socialdemokraterna vill påminna 
om att vi ända från start har krävt att projektet Konsten att skapa stad ska hanteras av 
kulturnämnden med stor förståelse för konstens och kulturens integritet istället för att 
reklam ska maskeras som konst." 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Nackalistan yrkar som grund, bifall till principöverenskommelsen för fastighet Sicklaön 
83:42 även om vi också har frågeställningar och synpunkter. Vi instämde i tilläggsyrkandet 
om att försöka få till en allmän lokal som t ex restaurang högst upp av 23-vångingshuset. 
Det skulle kunna ses som en kompensation för den betydligt högre byggnad som Atrium 
Ljungberg nu får bygga på denna plats och som kompensation för de invånare som dels 
kommer att få mer skugga, dels får sin utsikt skymd mot söder. Vad gäller förhoppningen 
om ökad trygghet genom denna byggnad och tunnelbanestationen och att människor då rör 
sig mer i området under dygnets alla timmar så är det förvånande att det inte också finns 
med en befogad varning för en ökad nivå av brottslighet, just mot samma bakgrund och att 
man erfarenhetsmässigt vet att vid många tunnelbanestationer sker det droghandel och 
stölder. Det borde tas höjd för det så att det finns personell och teknisk framförhållning. 
Slutligen ser vi att ett inslag med Konsten att skapa stad, ska finansieras av Atrium 
Ljungberg. Det är i sig inget att kritisera. Däremot är Nackalistan mycket kritiska till 
organiseringen av detta i form av en satellitverksamhet direkt under kommunstyrelsen. Den 
borde självklart vara en integrerad del av kulturnämndens ordinarie verksamhet. Vi är också 
oroliga för att konsten också denna gång ska begränsas på liknande sätt som i projektet 
Wall Street som till sitt innehåll t o m gick emot de flesta partiers syn på konstens frihet 
som de har deklarerat i sina partiprogram. Något som vi annars mest trodde skedde i 
Sölvesborg och gav Nacka ett dåligt konstnärligt rykte." 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
"Det finns ingen information i tjänstehandlingen om hur stor medfinansieringen är för 
konsten att skapa stad, Atrium Ljungberg och kommunen ska göra det senare skrivs det. 
Inte heller är det i nuläget klart vad innehållet i konsten att skapa stad blir. Vänsterpartiet 
anser att ett tydligt en procent mål för konstnärlig gestaltning i samband med 
exploateringen passar bättre och att det anlitas konstnärer som kan verka i samklang med 
arkitektur och under egen konstnärlig frihet." 
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Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Offentlig konst kan spela en viktig roll i stadsutvecklingen och för att lyfta olika områden. 
Miljöpartiet vill ha mer konst i lokalsamhället, lyfta fram lokala konstnärer och ge 
medborgarna större inflytande över vilken typ av konst som väljs. Vi vill att en procent vid 
ny-, om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga utrymmen med konst eller 
konstnärlig gestaltning. För detta behöver Nacka framöver en strategi när vi står inför både 
större och mindre stadsbyggnadsprojekt. Arbetet med ”Konsten att skapa stad” som 
nämns i principöverenskommelsen ser vi som lite mer kortsiktiga konstprojekt under själva 
tiden det byggs och den nya staden tar form. Vårt enprocentmål inbegriper inte ”Konsten 
att skapa stad”, det handlar om mer permanenta konstnärliga utsmyckningar i en långsiktig 
strategi för vilken plats och roll vi vill ge konsten i Nackas offentliga utrymmen.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna motsätter sig skrivningarna om konst och att entreprenören ska 
betala konsten. Sverigedemokraternas mening är att motsvarande belopp bör gå till 
traditionell utsmyckning av platsen, med blommor och växter.” 
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§ 38 KFKS 2019/1076 

Ny förbundsordning för Käppalaförbundet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner Käppalaförbundets förslag 
till förändrad förbundsordning för ikraftträdande den 1 april 2020 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 11 december 2019. 

Ärende 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i stockholmsregionen 
medlemmar i kommunförbundet "Käppalaförbundet". Käppalaförbundet renar 
avloppsvatten från mer än en halv miljon människor i stockholmsregionen. 
Käppalaförbundets förbundsfullmäktige har föreslagit en förändrad förbundsordning. 
Kommunen har, tillsammans med övriga medlemskommuner, deltagit i arbetet med att ta 
fram den föreslagna förbundsordningen. Om samtliga elva medlemskommuner godkänner 
förslaget börjar den nya förbunds-ordningen att gälla 1 april 2020. Förändringarna är av 
språklig karaktär, anpassning till kommunallagen, förstärkning av insynen i förbundet och 
förtydliganden kring ändamål, uppdrag och investeringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §10 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 11 
december 2019 
Bilaga 1: Hemställan om godkännande av ändringar i förbundsordningen för 
Käppalaförbundet (daterad den 31 oktober 2019). 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 39 KFKS 2018/416 

Motion – Bibliotek på Kvarnholmen 
Motion den 23 apnl 2018 från Sidnry Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med planering av flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka med bibliotek och konsthall vilket uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska besluta att planera för ett bibliotek på 
Kvarnholmen. 
Motionen har tidigare behandlats av kulturnämnden den 26 mars 2019 (§19). 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade därefter den 16 april 2019 (§58) att 
återremittera motionen för att behandlas när planeringen av nya kulturlokaler i centrala 
Nacka är klar. Arbetet med planeringen av kulturlokaler i centrala Nacka, med bland annat 
nytt bibliotek, är i sitt initiala skede. Av kommunallagen framgår att en motion 
ska om möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år. För att 
beredningen av motionen inte ska dröja har kulturnämnden valt att bereda motionen och 
övergripande beskriva det arbete som har initierats avseende kulturlokaler. 
Behov av ett bibliotek på Kvarnholmen bedöms behöva ses i ett större sammanhang, där 
det tas hänsyn till det totala behovet av biblioteksservice i centrala Nacka. Det anses vara 
för tidigt att i nuläget besluta om placering av bibliotek på Kvarnholmen. Det pågår dock 
ett arbete med att planera för nya flexibla kulturlokaler i centrala Nacka med bibliotek och 
konsthall där det kommer att tas hänsyn till kommunens övergripande behov av 
biblioteksservice. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §13 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten daterad den 18 november 2019, reviderad 
den 27 januari 2020 
Bilaga 1: Motion - Bibliotek på Kvarnholmen (MP) 
Bilaga 2: Protokollsutdrag från kulturnämnden den 10 december 2019, § 76 
Bilaga 3: Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 april 2019, § 
58 med beslut om återremittering av ärendet 
Bilaga 4: Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 mars 2019, § 19 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL) och Khashayar Farmanbar (S). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Nackalistan har i sin budget lagt in medel för att utreda ett bibliotek på Henriksdal. 
Kvarnholmen och Henriksdal är folktäta delar av Nacka som har alldeles för få välfards-, 
idrotts- och kultursatsningar. Skulle det vara så lyckligt att det etablerades ett bibliotek på 
Kvarnholmen så är Nackalistan förstås med på tåget och bifaller detta. 
Kvarnholmen/Henriksdal kommer att ha lika många invånare som städer i Sverige och 
behöver både möteslokaler, kultur och idrottsytor." 
 
Karin Teljstedt (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande till protokollet 
för Kristdemokraternas grupp. 
”Närhet, tillgänglighet och bra utbud på bibliotek är väldigt viktigt för Kristdemokraterna. 
Kvarnholmen är nu en stor och växande del av Nacka, men hela Nacka växer och det är 
för tidigt att låta Kvarnholmen gå före i kön på bekostnad av att ev andra delar inte får 
tillräcklig biblioteksservice. Vi vill understryka tjänstemännens slutsats ”Behov av ett 
bibliotek på Kvarnholmen måste ses i ett större sammanhang, där det tas hänsyn till det 
totala behovet av biblioteksservice i centrala Nacka” 
Den nya tiden har också lite annorlunda mönster för konsumtion och utövande av kultur. 
Det är inte längre helt självklart att bygga fysiska bibliotek i varje hörn. Innan vi gör nya 
stora biblioteksbyggen bör vi analysera i vilken grad den nya tekniken har förändrat 
situationen. Det är därför klokt att avvakta och inta förhasta sig.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Det är tråkigt att majoriteten inte ser samma möjligheter som vi i Miljöpartiet gör när det 
kommer till att ha ett bibliotek på Kvarnholmen. Vi tycker också att det ska byggas flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka med bibliotek och konsthall, men detta kommer ske först om 
många år. Innan dess behövs ett bibliotek på Kvarnholmen. Vi har förståelse för att vi 
behöver spara på resurserna och ser nya möjligheter. På Kvarnholmen finns ett närcentrum 
där flera lokaler står tomma. Det blir inte ett levande centrum när lokaler inte nyttjas. Vi vill 
skapa mötesplatser nära där människor bor och då är ett bibliotek en viktig pusselbit. 
Dessutom finns en stor skola i närheten och en ny skola kommer också öppna relativt nära 
(Vilans i Finnboda hamn). På biblioteken idag möts vi över annat än böckerna. Tänk om 
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ett bibliotek på Kvarnholmen skulle kunna vara en del i det innovativa som vi vill att 
Nackas folkbibliotek ska bidra till. Varför inte testa något nytt, ett digitalt bibliotek? Med 
fokus på digitala medier, studieplatser, hjälp med sök och källkritik, poddcaststudios. Det 
skrivna och det talade ordet på nya sätt. Utmaningar mot ord, fakta och kunskap.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
"Kvarnholmen och Henriksdal är i behov av ett närmare bibliotek. Kommunens 
kapacitetsutredning pekar på just det. Ett levande lokalsamhälle behöver närhet till både 
fritid och kultur. Både barn och äldre saknar idag till stor del möjlighet att ta sig till 
bibliotek. Att ta sig över bron är inget man gärna gör med en förskoleklass. Därför ser vi 
inte att svaret på motionen kan bli att vänta många år på att Nacka stad blir färdigbyggt för 
att möta behoven som redan finns idag." 
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§ 40 KFKS 2019/248 

Motion – Vägg för gatukonst 
Motion den 4 mars 2019 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg {MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

Ärende 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Miljöpartiet att kommunen låter installera 
platser för gatukonst dit även allmänheten har tillträde för att utöva konst. I en tidigare 
utredning från 2016 som avsåg frågan om graffitiplank framgår att brottsförebyggande 
rådet bedömer att ett sådant plank skulle kunna medföra ökad brottslighet och ökad 
otrygghet. Mot bakgrund av det föreslog kulturnämnden och kommunstyrelsens 
arbetsutskott att motionen avslås. 
Kommunstyrelsen återremitterade motionen vid sitt sammanträde 28 oktober 2019 med 
motiveringen att BRÅ.:s rapporter om lagliga platser för graffi.tti skulle belysas i svaret. Av 
den sammanställning av rapporter, från BRA och Tryggare Sverige, som juridik- och 
kanslienheten gjort framgår att man inte kan dra några säkra slutsatser om effekterna varit 
negativa eller positiva utifrån ökat eller minskat klotter. Man kan heller inte fastställa att 
lagliga väggar har en brottsförebyggande effekt. Det bedöms sammantaget att rapporterna 
på riksnivå inte föranleder någon ändring av tidigare förslag till beslut om att ett en vägg för 
gatukonst skulle kunna medföra ökad brottslighet och ökad otrygghet. Mot bakgrund av 
detta föreslås att motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §14 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterade den 21 
januari 2020 
Bilaga 1: Sammanställning av rapporter om effekter av lagliga väggar, daterad den 20 
november 2019 
Bilaga 2: Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 oktober 2019 § 289 
Bilaga 3: Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 26 
augusti 2019 
Bilaga 4: Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 § 30 
Bilaga: Motion - Vägg för gatukonst (MP) 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. 
I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar (S) och Tomas Ottosson (V). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Sverigedemokraterna motsätter sig bestämt väggen då inga undersökningar har kunnat 
visa att lagliga klotterväggar ger någon positiv, reducerande effekt på klotter.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Ärendet återremitterades för att kompletteras med kunskap och resultat från BRÅ:s 
rapport om lagliga platser för graffitti, en rapport som utgavs 2016 och finns att läsa på 
Brå:s hemsida. Den rapporten finns inte med i underlaget som lämnas, och slutsatsen i 
tjänsteskrivelsen -att ett sådant plank skulle kunna medföra ökad brottslighet och ökad 
otrygghet, bygger inte på den senaste forskningen inom området.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Har ni sett hur Örebro kommun arbetar med en öppen konstvägg? Det är en plats där alla 
får måla, vad de vill, när de vill. Vissa sektioner av väggen är bokningsbara för föreningar, 
skola och organisationer. Andra sektioner hålls öppna för vem som helst. Kommunen 
uppmanar deltagarna att fota och tagga målningarna de gjort med #örebroväggen. Sök på 
den hashtaggen så ser ni vilken flora av gatukonst som Örebros kommuninvånare har gjort! 
Senast i maj var det familjesöndag vid väggen. Minst 150 personer, barn och vuxna kom för 
att vara med. Fantastiskt! Varför vill inte Nacka kommuns majoritetspolitiker låta sig 
inspireras och våga fatta beslut om en konstvägg i vår kommun? Varför vill de hindra våra 
kommunmedborgare att utöva denna konstart? JO, de är rädda för ökad kriminalitet och 
otrygghet. Men den nationella myndigheten Brottsförebyggande rådet har utrett detta sen 
förra gången Kulturnämnden tog ställning till ett liknande förslag om ett plank för laglig 
graffiti år 2016. BRÅs utredning visar att det finns inga samband mellan öppna väggar för 
målning och ökad kriminalitet. Ur Miljöpartiets synvinkel är det alldeles för lättvindigt som 
vår motion avfärdas och läggs till handlingarna. Nej, istället bör Kulturnämnden föreslå 
Kommunfullmäktige att inrätta en öppen konstvägg!” 
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§ 41 KFKS 2019/83 I 

Motion - Säkrare trafikmiljö för oskyddade trafikanter 
Motion den 16 september 2019 från Lisskulla Zayane och Sydney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen inventerar och på utvalda ställen testar att förbättra 
säkerheten för oskyddade trafikanter genom att separera gång- och cykeltrafik. Detta på 
grund av konflikten mellan fotgängare och cyklister vid busshållplatser. Natur- och 
trafiknämnden har behandlat ärendet och föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. Inventeringen kommer fokusera på och avgränsa 
inventeringen till busshållplatser lokaliserade längs Värmdövägen och det mer 
frekventerade regionala cykelstråket. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §12 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 17 december 2019 
Bilaga 1: Motionen 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Mats Gerdau (M), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande till protokollet 
för Kristdemokraternas grupp. 
”Vi stöder förslagen i motionen. Det är angeläget att säkerheten för gående och cyklister 
förbättras. Speciellt med tanke på cyklisternas ökade hastigheter. 
Vi menar att man bör gå längre än motionärerna föreslår. Man bör måla ett fält för snabba 
cyklister i bilarnas körfält. Det skulle vara en anpassning till verkligheten. Många 
cykelpendlare kör redan där. 
Det inträffar återkommande incidenter mellan cyklister och fotgängare (barn som vinglar 
på sin cykel, barnvagnar, äldre med rollator, människor som springer till bussen). Låt oss 
komma igång med detta innan fler allvarliga olyckor sker.” 
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Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång påminna om kommunens ansvar för skrotbilar på 
kommunens område, som framförs trots körförbud och annan juridisk problematik. En 
olycka med en yngre person har redan hänt i Nacka, med en skrotbil inblandad.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Det är en viktig fråga att förbättra säkerheten för oskyddade trafikanter vid bla 
busshållplatser och vid andra ställen där kollissionsrisker är uppenbara. Säkerheten i 
trafiken har fokuserat på bilar och höga farter i stor utsträckning och nu när cykels 
verkligen behövs som ett klimatsmart fordon har säkerhetsarbetet kommit efter. Att Natur 
och trafiknämnden föreslår att motionen ska bifallas är ett steg i rätt riktning och det 
kommer behövas mycket mer insatser från stat, region och kommun för att lyfta cyklingen 
till ett någorlunda trafiksäkert transportsätt.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Miljöpartiet ser det mycket positivt att vår motion bemöts av bifall då vi ser att Nacka 
kommun cykelstrategi inte tar höjd för frågorna i den utsträckning som behövs. Arbetet 
med att stärka säkerheten för olika trafikantgrupper behöver prioriteras och nya sätt 
behöver prövas när gamla lösningar inte fungerar. Vi är många som ska kunna röra oss 
säkert i trafiken – allt ifrån snabbcyklaren, barnet som precis lärt sig cykla, ungdomen med 
hög musik i hörlurarna på väg till bussen, hundrastaren med busig hund som vill hälsa på 
alla - till personen som behöver ha rullator för att ta sig fram. För att vi alla ska få den plats 
vi behöver för att säkert ta oss runt i kommunen behövs nya lösningar. Miljöpartiet ser 
fram emot att se resultatet av de lösningar trafikenheten väljer att prova. Miljöpartiet 
kommer fortsätta driva på utveckling så att fler väljer att ta sig fram på ett hållbart sätt – då 
behöver säkerheten hänga med.” 
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§ 42 KFKS 2019/928 

Motion – Byggnadstakt och bevarande av urskog i 
Ryssbergsområdet 
Motion den 3 oktober 2019 från Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar att förslaget om utredning till övervägande del är beslut och 
sakfrågor som hanteras inom befintlig planprocess för detaljplan Ryssbergen. Därtill pågår 
också utredningar inom reservatsbildningsprocessen för naturreservat. 
Kommunfullmäktige bedömer att det inte är lämpligt att starta parallella utredningar 
utanför planprocessen för Ryssbergen och reservatsbildningsprocessen. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda kostnader för drift och 
investering i samband med den planerade utbyggnaden av Ryssbergen samt att stoppa 
planerna på byggnation i hela Ryssbergsområdets värdefulla urskog. 
Många av de utredningar som motionärerna föreslår är kopplade till sakfrågor som 
dagvatten och naturmiljö vilka är sakområden som behandlas och utreds inom ramen för 
planprocessen för detaljplanen. Sakområdena kommer att belysas ytterligare och 
konsekvensbedömas i den kommande miljökonsekvensbeskrivningen som ska tas fram för 
detaljplanen. Kostnader och ekonomiska konsekvenser av investeringar i Ryssbergen är 
sådant som hanteras och utreds inom ramen för stadsbyggnadsprojektet. Det bedöms inte 
vara lämpligt att starta parallella utredningar utanför planprocessen för Ryssbergen och den 
pågående reservatsbildningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §13 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 20 december 2020 
Bilaga 1: Motion - Byggnadstakt och bevarande av urskog i Ryssbergsområdet 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Esa Örmä (SD) och 
Tomas Ottosson (V).  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till att sats 4 i motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde stadsutvecklingsskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande att sats 1-3 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot bifall till motionens 
förslag gällande att sats 4 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan med följande motivering. 
 
"Nackalistan reserverar sig mot förslag till beslut i tjänsteskrivelsen och till förmån för egen 
motion om bl a bevarande av Ryssbergen. Visserligen ska en miljökonsekvensbeskrivning 
göras eller har gjorts i området men vi vidhåller bifallet på alla beslutspunkter för att vara 
säkra på att olika känsliga faktorer behandlas på ett seriöst sätt. Det viktigaste är att 
Ryssbergsområdet överhuvudtaget inte bebyggs så att urskogen bevaras, mängden fåglar, 
insekter och kryp inte minskar i en tid då arter snabbt försvinner och en älskad del av 
Nackas obearbetade skog får stå kvar orörd." 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna vill sekundera motionen och påminna om att Sverigedemokraterna 
redan sedan tidigare har förordat att Ryssbergen görs till naturreservat.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
”Vi har krävt och fått igenom beslut på att kommunen ska genomföra en 
Miljökonsekvensbeskrivning (MKB) inför beslutet. MKB används för att ge en helhetssyn 
av miljöpåverkan av planerad verksamhet, och ska innehålla bl.a. miljöförutsättningar i 
området, miljökonsekvenser, alternativ till projektet och dess effekter, analys av hur det 
lokala och kortsiktiga utnyttjandet av miljön förhåller sig till ambitionen att långsiktigt 
förbättra miljön, förekomst av irreversibla effekter och mer. Vi kommer att slutligt ta 
ställning när fakta i fallen finns presenterade och en ordentligt MKB är presenterad. Vi är 
öppna för att kunna bygga som nu eller avsevärt mindre beroende på vad MKB: n kommer 
med.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
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”Vi vill spara hela Ryssbergen och göra området mer tillgängligt genom att förlägga 
Värmdöleden i tunnel längs denna sträcka. Genom att förlägga vägen i tunnel får vi tillgång 
till värdefull mark centralt, för bostäder, verksamheter, idrott och möten. Hela området 
skulle bli tystare och vi skulle få en sammankoppling mellan stad, skog och kust. Det gör 
också att vi inte behöver bygga på grönområden eller idrottsytor utan kan få med allt. 
En stad måste vara grön för att vara en trivsam plats att bo på. De gröna värdena ger oss 
lugn, ro och möjlighet till fritidsaktiviteter samtidigt som skogar och grönområden är 
stadens lungor som renar både luft och vatten.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraternas 
grupp. 
”Även vi tre partier ser problem med att en del av Ryssbergen ska ianspråktas för 
bebyggelse, vilket dock i praktiken är en förutsättning för att större delen ska kunna bevaras 
som naturreservat. Vi verkar aktivt för att ytan som ska ianspråktas för bebyggelse ska 
minimeras. Det är svårt och kostsamt att skydda privat mark i ett centralt och attraktivt 
läge. Trots allt har förhandlingar med markägaren varit framgångsrika. I förslaget skyddas 
långsiktigt närmare 80 procent av Ryssbergens natur för överskådlig tid. 
Då bekymrar det oss när Nackalistan antyder att kommunen inte hanterar frågan seriöst. 
Nackalistan antyder ofta att oegentligheter, slarv och fusk sker i den kommunala 
administrationen. Inte sällan är antydningar grövre än de är i Nackalistans reservation i 
denna fråga. 
Nackalistan framför osann kritik, misstolkar och spär på politikerföraktet. 
Då och då måste svåra överväganden göras och beslut fattas som inte gläder alla, men fusk 
sker inte, så vitt vi har funnit. När Nackalistan kan påvisa att fusk eller oegentligheter sker, 
så kommer Alliansen stödja att det anmäls och åtgärdas. Men något sådant fusk har inte 
påvisats. Hittills har Nackalistans perfida antydningar och ryktesspridning varit osakliga och 
grundlösa. De undergräver därmed tilltron till politiken och är till skada för hela 
samhällsklimatet.” I protokollsanteckningen instämde Hans Peters (C) och Mats 
Gerdau (M). 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Vi i vänsterpartiet anser att det räcker att bifalla den sista att satsen- Stoppa planerna på 
att bygga bostäder och övriga lokaler i hela Ryssbergsområdets värdefulla urskog.  
Det har varit och kommer fortsätta vara vänsterpartiets självklara beslut i frågan om 
Ryssbergen. Det går inte att exploatera mer av de nödvändiga områdena för biologisk 
mångfald, att skydda hotade arter och att upprätthålla spridningsvägar är mycket viktigt. 
Ryssbergen och det nu minskade Trolldalen är en sådan spridningskorridor för många arter 
av växter, insekter och andra djur.” 
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§ 43 KFKS 2019/ I 086 

Motion – Kommunal hemtjänst 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa kommunal hemtjänst. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun inför hemtjänst i egen regi. Idag finns endast 
privata alternativ och motionärerna vill genom att införa kommunal hemtjänst öka 
valfriheten men också insynen i vad det egentligen kostar att driva hemtjänst enligt 
uppställda kriterier och med bra villkor för personalen. Möjligheten att kunna välja en 
kommunalt driven hemtjänstverksamhet skulle kunna upplevas positivt från vissa 
medborgare. Den samlade bedömningen är att det i nuläget inte finns ekonomiska 
förutsättningar för att driva en hemtjänst i egen regi. Den 17 juni 2019 (§233) avslog 
kommunfullmäktige en motion med förslag att införa kommunal hemtjänst (KFKS 
2018/81). Det ska vidare noteras att det inte är förenligt med Nackas styrprincip om 
konkurrensneutralitet att kommunal hemtjänst skulle införas som "ickevals-alternativ" dvs. 
för det fall den enskilde kunden inte gör något aktivt val. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 4 februari 2020, §7 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad 15 januari 2020 
Bilaga 1: Motionen 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till att sats 1 i motionen. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL) och Khashayar Farmanbar (S) 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde verksamhetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag gällande 
att sats 1 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets 
förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden verksamhetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande att sats 2 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraternas 
grupp. 
”Primärt för oss är inte att säkerställa en viss driftsform, utan att samtliga aktörer som 
bedriver hemtjänstföretag i Nacka bedriver en kvalitativ verksamhet. Att våra seniorer får 
den omvårdnad och service de så väl behöver, att de känner sig trygga och delaktiga och 
har möjligheten att själva välja utförare har alltid högsta prioritet. 
Vi motsäger oss skarpt motionärernas resonemang kring ickevals-alternativ oavsett 
huvudman och poängterar vikten av konkurrensneutralitet i kundvalet. Kan man som 
senior av olika anledningar inte själv välja, finns redan idag en neutral process för det.” 
I protokollsanteckningen instämde Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Steen (L) 
och Hans Peters (C).  
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
"Socialdemokraterna har länge kämpat för att Nackabornas valfrihet ska stärkas och att 
även en kommunal hemtjänsten ska införas. Dock bör urvalsmodellen diskuteras och 
övervägas senare, varför vi i detta läge inte vill låsa oss fast vid att just det kommunala 
alternativet ska vara ett så kallat "icke-valalternativ". Detta KAN vara ett rimligt 
tillvägagångssätt, men det bör undersökas närmare och isåfall beslutas senare." 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Nacka ska ha en konkurrenskraftig egen produktion av välfärdstjänster. Dels för att kunna 
erbjuda medborgarna valfrihet men också för att kompetens alltid ska finnas i kommunens 
egen organisation. Idag saknar kommunen helt egen produktion inom hemtjänsten vilket 
både inskränker medborgarnas valfrihet och begränsar kommunens egen kompetens. 



 
30 (63) 

 17 februari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Samtidigt finns det inga privata aktörer inom den dagliga verksamheten för kommunens 
mest utsatta. Det är alltså hög tid för Kommunstyrelsen att trimma styrmodellen för att 
kunna erbjuda kommunala alternativ där sådana saknas, men även för att få in privata 
alternativ där sådana inte finns. Vi tycker det är utmärkt att kommunen plockat upp 
Miljöpartiets förslag om att förändra personalomkostnadspåslaget så att det nu möjliggör 
att starta upp en kommunal hemtjänst.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"En kommunal hemtjänst skulle bidra till en bättre mångfald och valfrihet vad gäller 
utbudet av anordnare. Då kan också jämförelser göras vad gäller godkända lönenivåer och 
utbildningsnivåer. Nackalistan bifaller första att-satsen i motionen." 
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§ 44 KFKS 2019/ I 087 

Motion -Kommunalt bostadsföretag i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)] 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då kommunen 
möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att bilda ett kommunalt 
bostadsföretag som förvaltar, bygger och förvärvar hyresrätter. 

Ärende 
Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 18 november 2019 en motion med förslag om att kommunen bildar ett 
kommunalt bostadsföretag som ska förvalta, bygga och förvärva hyresbostäder. 
Kommunen möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att 
kommunen själv ska förvalta, bygga och förvärva hyresrätter. Motionärernas förslag om att 
bilda ett kommunalt bostadsföretag för att få hyresbostäder förutsätter en ekonomisk 
omprioritering som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. Utifrån nämnda 
aspekter bör motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §15 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 20 
december 2019 
Bilaga: Motion - Kommunalt bostadsföretag i Nacka (V) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till att sats 1 i motionen. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde verksamhetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag gällande 
att sats 1 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets 
förslag. 
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Därefter ställde ordföranden verksamhetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande att sats 2 och 3 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen (L) lät anteckna följande till protokollet för Liberalernas 
grupp. 
”Nacka behöver fler bostäder, och fler hyreslägenheter. Vem som bygger eller förvaltar 
bostäderna är underordnat, så länge det sköts med god kvalitet. Kommunen ska göra de 
saker som bara en kommun kan göra, och det ska vi göra riktigt bra! Bygga och förvalta 
bostäder finns det andra aktörer som är bättre på än kommuner. Däremot ska vi fortsätta 
driva på för att få fram fler hyresrätter.  
  
Bostäder för socialt utsatta personer ska ligga i alla delar av kommunen. Liberalerna är helt 
emot "social housing" som leder till än värre segregation. Vi vill ha större valfrihet för var 
och en i Nacka, och då behöver vi en mångfald av boendeformer och fler privata 
hyresvärdar.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets grupp. 
”Flera gånger varje år väcks förslaget om att bilda ett kommunalt fastighetsbolag från olika 
oppositionspartier. Antingen sker det i form av motioner eller som yrkanden i samband 
med mål och budget. Oavsett hur många gånger förslaget väcks blir det inte bättre. 
 
Nacka kommun har valt en annan modell för att få fram hyresrätter, nämligen att vid 
markanvisningar styra upplåtelseformerna. På senare år har dessutom många byggbolag och 
fastighetsägare varit tydligt intresserade av att bygga nya hyresrätter. 
 
Om kommunen skulle bilda ett bolag skulle det behövas en rejäl upplåning för att både 
köpa in fastigheter och för att bygga nytt i egen regi. En upplåning som det skall betalas 
ränta på. Och som ska betalas av skattekollektivet eller de blivande hyresgästerna. 
 
Några frågor man kan ställa kring kommunalt bostadsbolag: 
 
- Blir det lägre hyror? 
- Blir underhållet bättre? 
- Blir det trevligare boendemiljöer? 
- Trivs hyresgästerna bättre i kommunalt ägda bostäder än privata?” I 
protokollsanteckningen instämde Mats Gerdau (M). 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
"Fler hyreslägenheter behövs i Nacka. Områden med blandade boendeformer och 
upplåtelseformer ökar kvaliteten och är viktiga för socialt hållbar samhällsplanering. Vår 
kommun ska kunna inrymma förmånligt boende för en bred målgrupp som äldre, 
småbarnsfamiljer, nyexaminerade studenter och andra. I realiteten har Nacka redan ett 
kommunalt bostadsbolag bestående av de objekt som kommunen redan har köpt in. Det är 
en bra grundplåt att bygga vidare på. 
Vi socialdemokrater är tydligt emot det begrepp som kallas 'social housing'. 
Hyreslägenheter och andra boenden ska vara till för alla. Vi är inte intresserade att bygga 
områden enbart för personer med låg inkomst och på det sättet skapa en strukturell 
segregation. Samhällets stöd ska fortsatt vara individuellt utformat så att var och en som 
behöver ska kunna få exempelvis bostadstillägg, på det sättet undviker vi att bygga 
områden som blir inkomstmässigt segregerade. Därtill behöver det finnas fler bostäder 
överlag som prismässigt riktar sig till en bredare målgrupp och inte kräver ett stort kapital i 
form av arv eller tidigare sparande." 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Om kommunen etappvis fortsätter att bygga upp en bostadsorganisation för Nackas 
invånare så kan fler invånare ha mer lägenheter att välja på. Det antal nya hyresrätter, 
exklusive studentlägenheter, som har byggts är mycket lågt jämfört med antalet 
bostadsrätter. En egen organisation gör det möjligt att ordna en kö för de många invånare 
som letar efter en lämplig bostad utanför bostadsrätternas andel. Det ger en ökad mångfald 
och valfrihet och större möjlighet att påverka miljö och utformning. Nackalistan yrkar bifall 
till första att-satsen."  
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna vill återskapa ett kommunalt bostadsbolag, liknande Nackahem som 
existerade för en del år sedan. Uppgiften för ett sådant kommunalt bostadsbolag blir att 
hjälpa ungdomar och socialt svaga ut på bostadsmarknaden, en uppgift som marknaden 
inte kan hantera fullt ut.  
 
Som stöd för detta arbete behövs också en kommunal bostadsförmedling. Principen för all 
Nackas bostadspolitik bör vara den kommunala likställighetsprincipen – personer 
(kommunmedlemmar) i lika situationer ska behandlas lika.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Att bygga egna nya hyresbostäder innebär ingen kostnad för kommunen eftersom det rent 
ekonomiskt, är en lönsam investering. Sedan finns det också samhällsekonomiska vinster i 
att som kommun förfoga över ett eget bostadsbestånd, att det byggs fler hyresrätter och att 
dessas byggs klimatsmart. 
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Eftersom förslaget om att starta ett kommunalt bostadsbolag för att tillskapa fler 
hyresrätter i Nacka röstas ner varje år i kommunfullmäktige föreslog vi i Miljöpartiets 
budget för kommunen ett alternativ med direktägda bostäder. Direktägda bostäder regleras 
inte i lagen om allmännyttiga bostadsaktiebolag vilket innebär större flexibilitet både 
gällande skatter och vid hanteringen av beståndet. Eftersom även bostadsrätter och 
ägarbostäder kan ingå i en sådan konstruktion kan det också skapa integrationsmässiga 
fördelar.” 
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§ 45 KFKS 2019/1171 

Medverkan i projekt som har till syfte att sänka 
klimatpåverkan inom transportsektorn 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska delta i projektet Fossilfritt 2030 till en 
kostnad om 240 000 kr. 

Ärende 
Energikontoret Storstockholm, Stockholm stad och BioDriv Öst bjuder in länets 
kommuner att delta i projektet Fossilfritt 2030 - Stockholms län för att tillsammans försöka 
hitta lösningar för att minska utsläppen. Syftet med projektet är att växla upp pågående 
arbete och initiera nya åtgärder som leder till ett hållbart transportsystem, som förväntas ha 
stor effekt för att de klimatmål som finns inom transportområdet nås. 
Medverkan i projektet inkluderar två delprojekt med ett antal olika åtgärder. Att medverka i 
projektet som pågår i tre år omfattar en total kostnad om 240 000 kr. Natur- och 
trafiknämnden har tagit del av informationen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 10 februari 2020 
Bilaga 1: Inbjudan till medverkan projekt Fossilfritt 2030 - Stockholms län 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020, §4 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till miljöutskottets reviderade förslag. I yrkandet instämde 
Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL), Khashayar Farmanbar (S), Mats Gerdau (M) och 
Tomas Ottosson (V).  
 
Esa Örmä (SD) yrkade avslag till miljöutskottets reviderade förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Hans Peters yrkande.  

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt (KD) och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande till protokollet 
för Kristdemokraternas grupp. 
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”Transportsektorn är ett av de områden som skapar störst klimatförändringar. Och är allra 
svårast att påverka. Eftersom transporterna inte följer kommungränserna, så är detta ett 
synnerligen angeläget projekt. Det bör noga sammanlänkas med kommunens arbete med 
Agenda 2030.” 
 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp. 
"Vi tycker att det är positivt att Nacka kommun använder sig regeringsinitiativen för att 
minska sin klimatpåverkan." 
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§ 46 KFKS 2018/922 

Gatukostnadsutredning för Fågelstigen, Boo, Nacka 
kommun 
Beslut om granskning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa ut gatukostnadsutredning för Fågelstigen för 
granskning. 

Ärende 
Gatukostnadsutredningen för Fågelstigen syftar till att fördela kostnaderna för 
anläggningsarbeten mellan fastigheterna som berörs av kommunens upprustning av allmän 
platsmark i och med genomförandet av detaljplan Fågelstigen. Gatukostnadsutredningen 
har varit på samråd under våren 2019 och föreslås nu ställas ut för granskning. 
Total kostnad för projektering och utförande av allmänna anläggningar i området beräknas 
till 9 570 000 kronor i 2019 års kostnadsläge vilket föreslås utgöra kostnadstaket. 
Preliminär gatukostnadsersättning för en fastighet med andelstal 0,6 (permanenthus) är 
cirka 103 500 kronor. Som jämförelsetal kan anges att andelstal 1,0 (befintlig obebyggt 
tomt) skulle uppgå till cirka 1 72 500 kronor, dock finns inga sådana obebyggda tomter i 
Fågelstigen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §3 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 18 december 2019 
Bilaga 1: Gatukostnadsutredning Fågelstigen 
Bilaga 2: Mer om gatukostnader, bilaga 2 till gatukostnadsutredningen 
Bilaga 3: Fastighetslista, bilaga 1 till gatukostnadsutredningen 
Bilaga 4: Samrådsredogörelse, bilaga 3 till gatukostnadsutredningen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
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"Nackalistan yrkar avslag på underlaget till granskning mot bakgrund av att vi är kritiska till 
finansieringsdelen, som innebär betalning från småhusägare. Den stora andelen av 
kommuner i landet tar inte ut denna avgift utan den finansieras av det allmänna. 
Nackalistan anser att så också borde ske i Nacka. Vi kommer troligen i ett kommande 
beslutsskede att reservera oss också mot detta." 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna tycker principiellt inte om hur dessa kostnader belastar enskilda 
fastighetsägare.  
Tidigare har andra områden varit tvungna att betala motsvarande kostnader, och därför 
anser vi att enligt ”farfarsprincipen” kan inte nya områden helt slippa avgifter. Vi anser 
dock att det måste finnas en procentuell gräns, t ex en procentandel av taxeringsvärdet för 
avgiften, enligt tidigare förslag från Sverigedemokraterna. 
Självklart skall gatuarbeten i det allmänna fallet utföras på det mest kostnadseffektiva sättet, 
och i samråd med berörda fastighetsägare.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna, samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen." 
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§ 47 KFKS 2019/1 142 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
byggservice 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av byggservice i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 16 december 2019. 

Ärende 
Efter att den entreprenör som var rangordnad etta på ramavtalet för byggservice, 
Stockholms Rörexpress AB, tidigare under hösten 2019 sagt upp ramavtalet med 
kommunen, görs bedömningen att en ny upphandling nu måste göras. Upphandlingen 
föreslås syfta till att teckna ramavtal med tre (3) entreprenörer med omfattning som i 
tidigare upphandling, det vill säga snickeri-, byggnads-, anläggnings-, mur- och 
betongarbeten med avropsstorlek upp till 2 miljoner kronor. I upphandlingen föreslås 
förändringar göras i relation till tidigare upphandling dels genom att införa en förnyad 
konkurrensutsättning på avrop över en viss storlek, dels genom att 
ramavtalsentreprenörerna ska göra materialinköp genom medlemskapet i 
Husbyggnadsvaror HBV Förening u.p.a., så kallade HBV-avtal. 
Hänsyn till små och medelstora företag ges genom att inte ställa omotiverat höga krav i 
upphandlingen. Utvärderingen föreslås göras utifrån i huvudsak kvalitativa aspekter. Den 
föreslagna ramavtalstiden är fyra (4) år inklusive förlängningsoptioner och avtalsstart 
planeras till maj 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2020, §10 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten den 16 december 
2019 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med vita-jobbs-modellen som 
innebär krav på kollektivavtalsliknande villkor och att den som vinner upphandlingen 
ansvarar för att alla underleverantörer följer detta.  
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot stadsutvecklingsutskottets förslag 
och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
”Vårt förslag att införa krav vid upphandlingar på Vita jobb-modellen innebär att 
kommunen på detta sätt kan säkerställa att de företag som anlitas, och även deras 
underentreprenörer, har kollektivavtalsliknade avtal. Det är en självklarhet för oss 
Nackabor att kommunen vid upphandlingar ska säkerställa att de företag som anlitas har 
schyssta villkor för sina anställda och att de tar ansvar för att stävja den 
arbetsmarknadskriminalitet med dåligt skydd, låga löner, dåliga villkor och förhållanden 
som förekommer inom branschen. Det är verkligen anmärkningsvärt att inte 
allianspartierna ställer sig bakom ett sådant förslag som då innebär att kommunen 
säkerställer att skattebetalarnas pengar inte finansierar kriminalitet på arbetsmarknaden och 
oseriösa företag.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
"Det är ett stort och växande problem med bristande och farlig arbetsmiljö och 
lönedumpning inom bland annat byggsektorn. Företag med ordnade förhållanden anlitar 
underentreprenörer i syfte att öka sin egen vinst. Underentreprenören kan sen i vissa fall 
missköta sitt uppdrag långt utanför rimliga arbetsförhållanden och löner. Det finns en 
modell för att motverka detta som fungerat i mer än femton år och som Vänsterpartiet 
anser att Nacka kommun bör ställa som krav i alla upphandlingar och i den här 
upphandlingen också. Den heter: Vita Jobb mot svartarbete och social dumpning. Vita 
Jobb Modellen har utarbetats i samarbete mellan kommuner och fackföreningar som 
särskilt drabbas av svartarbete vid offentlig upphandling. Den har justerats med hänsyn till 
senare domar i EU-domstolen." 
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§ 48 KFKS 2019/962 

Revidering av indikatorer i Miljöprogrammet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att indikator 6.1 får följande lydelse: Andel av kommunytan 
som är naturmark med höga naturvärden ska inte minska, utan snarare öka genom 
skötselåtgärder och restaureringar. Basår 2010: 6,9%.  
2. Kommunstyrelsen beslutar att indikator 6.2 får följande lydelse: Andel skyddad natur av 
land- och sötvattenområden. Målnivå: 2030 25%. Basår: 2015 20,8%.  
3. Kommunstyrelsen återremitterar förslaget om mått på utveckling av indikatorarter (6.3) 
till miljöutskottet för ytterligare analys av möjliga sätt att mäta samt kostnaderna för detta, 
hur inventeringar som görs i andra sammanhang (t ex i detaljplanearbete) kan användas 
samt förnyad bedömning av vilka indikatorarter som ska följas i Nacka så att det blir en bra 
bredd som speglar de värden vi vill värna.  
4. Kommunstyrelsen beslutar att förslaget till ny målnivå och indikator om grönstruktur 
och spridningssamband återremitteras till miljöutskottet för ytterligare bedömning av 
alternativa förslag till hur den viktiga grönstrukturen kan inarbetas i miljöprogrammet.   
5. Kommunstyrelsen uppdrar åt miljöutskottet att överväga om andra typer av skydd av 
naturen (biotopskydd, strandskydd, detaljplan etc) bör inarbetas i miljöprogrammet och om 
målnivån då ska revideras.  
6. Kommunstyrelsen antar övriga förslag till revideringar av miljöprogrammet. 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog i juni 2014 sex lokala miljömål och i mars 2016 ett 
miljöprogram med 34 indikatorer för att säkerställa att dessa lokala miljömål uppnås. I det 
beslutade miljöprogrammet har varje miljömål försetts med indikatorer och tidsatta 
målnivåer. Kommunfullmäktige har bemyndigat kommunstyrelsen att utifrån genomförda 
uppföljningar revidera indikatorerna i miljöprogrammet. För att indikatorerna ska vara 
nationellt jämförbara behöver vissa indikatorer revideras. Indikatorerna kan även vid behov 
revideras på grund av en högre ambitionsnivå då delar av tidigare satta mål redan uppnåtts. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 24 januari 2020 
Bilaga 1: Revideringar av indikatorer i miljöprogrammet, daterad 2019-11-26, rev 2020-01-
24 
Bilaga 2: Miljöprogrammet 
Bilaga 3: Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020 §3 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till följande förslag: 
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1. KS beslutar att indikator 6.1 får följande lydelse: Andel av kommunytan som är 
naturmark med höga naturvärden ska inte minska, utan snarare öka genom skötselåtgärder 
och restaureringar. Basår 2010: 6,9%.  
2. KS beslutar att indikator 6.2 får följande lydelse: Andel skyddad natur av land- och 
sötvattenområden. Målnivå: 2030 25%. Basår: 2015 20,8%.  
3. KS återremitterar förslaget om mått på utveckling av indikatorarter (6.3) till 
miljöutskottet för ytterligare analys av möjliga sätt att mäta samt kostnaderna för detta, hur 
inventeringar som görs i andra sammanhang (t ex i detaljplanearbete) kan användas samt 
förnyad bedömning av vilka indikatorarter som ska följas i Nacka så att det blir en bra 
bredd som speglar de värden vi vill värna.  
4. KS beslutar att förslaget till ny målnivå och indikator om grönstruktur och 
spridningssamband återremitteras till miljöutskottet för ytterligare bedömning av alternativa 
förslag till hur den viktiga grönstrukturen kan inarbetas i miljöprogrammet.   
5. KS uppdrar åt miljöutskottet att överväga om andra typer av skydd av naturen 
(biotopskydd, strandskydd, detaljplan etc) bör inarbetas i miljöprogrammet och om 
målnivån då ska revideras.  
6. Kommunstyrelsen antar övriga förslag till revideringar av miljöprogrammet. 
 
I yrkandet instämde Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V), Esa Örmä 
(SD) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”De förbättringar av några miljömål som kom till mötet i kommunstyrelsen från Alliansen 
pekar i rätt riktning. Nackalistan bifaller förslag till beslut men är inte helt nöjda med 
ambitionstakten för klimat och miljö i miljöutskottet hittills. Vi har förhoppning om mer 
långtgående mål och en tydlig väg för att nå dit, fördelat i en handlingsplan per år. Målet är 
att nå upp till det allmänna klimatmålet år 2030.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Det nya förslaget till miljöindikatorer som timmen innan sammanträdet innehöll 
väsentliga förbättringar jämfört mad utsänt förslag till beslut. Det var positivt att alliansen 
modifierade målen efter miljöutskottssammanträdet. Om det visar sig under året att de nya 
målen i miljöprogrammet inte riktigt når upp till en rimlig standard kommer vänsterpartiet 
att återkomma i frågan till nästa år.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Alliansen var på väg att sänka miljömålen, men tänkte om och gjorde rätt” 
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Alliansen valde att lyssna på den kritik vi i Miljöpartiet hade kring förändringarna av 
miljömålen. Det är både klokt och konstruktivt för miljö och klimat. 
Vi behöver följa upp och mäta rätt saker och ha mål som gör skillnad, även i områden där 
det byggs mycket. Miljöpartiet tycker det är mycket bra att de ursprungliga förändringarna 
inte blev verklighet och ser nu fram emot ett fortsatt konstruktivt arbete för ett hållbart 
Nacka.” 
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§ 49 KFKS 2020/40 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2021-2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2021-
2023. 

Ärende 
Sveriges ekonomi befinner sig i en inbromsningsfas och det påverkar även Nacka 
kommuns ekonomi. Det blir allt viktigare att se helheten och prioritera mellan de olika 
verksamheterna när resurserna är begränsade samtidigt som kommunen växer. Mål och 
budget är Nacka främsta styrdokument och ekonomiprocessen ansvarar för att samordna 
arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och aktiviteter inför 
kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2021 -2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §3 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 16 januari 
2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
"Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har gemensam budgetberedning. Åtminstone borde 
oppositionen också får ta del av en likvärdig budgetberedningsprocess som majoriteten. 
Även iår väljer tyvärr Alliansen en metod som ska cementera fast att Oppositionen får 
mindre stöd än majoriteten. Det är inte klädsamt i ett demokratiskt sammanhang." 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”De ekonomiska förutsättningarna förändras hela tiden i Nacka, Sverige och världen. Det 
har nu givit ett tydligt resultat i Nacka i form av en kraftigt förändrad ambitionsnivå och 
takt i stadsbyggandet. Det är mer i enlighet med vad Nackalistan har sagt från första början 
men med den skillnaden att vi inte på sikt vill ha den volym av byggande som majoriteten 
vill ha. För att som opposition kunna följa den ekonomiska utvecklingen som påverkar 
kommunen så behöver vi lika kunskapsvillkor som majoriteten. Vi skulle då vilja ha de två 
dagars budgetgenomgång som majoriteten får, gärna tillsammans med majoriteten, istället 
för en timmes genomgång som nu ges för oppositionen. Nackalistan har motionerat om att 
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vi vill ha en uppdaterad långtidsprognos vid två tillfällen under ett år för att kunna förstå 
konsekvenser och risker för Nackas ekonomi och få ett bättre ekonomiskt underlag. 
Hjälpen i budgetarbetet behöver förbättras. Nackalistan fick inga svar på de frågor som vi 
ställde trots att vi gick ut med dem i ett tidigt skede.” 
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§ 50 KFKS 2020/ I 5  

Exemplifiering av firmatecknare 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande. 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen. 
 

• Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
• Ekonomi- och finansdirektör Eva Olin 
• Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman 
• Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell 
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius 
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Produktionsdirektör Välfard samhällsservice Anette Böe 
• Produktionsdirektör Välfard skola Einar Fransson 
• Social- och äldredirektör (tillförordnad) Marie lvarsson 
• Miljö- och bygglovdirektör Andreas Totschnig 
• Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm 
• Stadsjurist Sidrah Schaider 
• Digitaliseringsdirektör Anna Gärdin 
• Utbildningsdirektör Susanne Nord 
• Stöd och servicedirektör Hans-Otto Halvorsen 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar 
vilka som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en 
exemplifiering. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §4 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 7 januari 
2020 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 51 KFKS 2020/25 

Utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen ansöker om utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund för Nacka 
kommuns räkning. 

Ärende 
Tyresån är ett av länets största huvudavrinningsområden med en areal om cirka 215 
kvadratkilometer i södra stor-Stockholm. Nacka kommuns del av Tyresåns 
avrinningsområde är marginell. Eftersom kommunen behöver samla sina resurser för att 
övervaka kommunens egna vattenområden i tillräcklig omfattning föreslås att kommunen 
ansöker om utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund. Genom ett utträde ur Tyresåns 
vattenvårdsförbund frigörs resurser som kan användas för miljöövervakning av Nackas 
vattenområden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §5 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten, daterad den 8 januari 2020 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V). 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot Khashayar Farmanbars yrkande och fann 
att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Reservation med anledning av: Att Nacka kommun inte vill vara med i Tyresåns 
vattenvårdsförbund är ologiskt, Tyresöåns avrinnings område ligger delvis i Nacka, och att 
då inte till denna ringa kostnad samarbeta med andra kommuner om övervakning av 
miljöfrågor avseende vatten mm. är fördyrande.  Nackas del av avrinningsområdet 
innehåller nya Ältadalen, byggt på ett grustag och bilskrot, bland annat. Så det finns skäl att 
övervaka även Nackas bidrag till Tyresöån och senare östersjön. Det kostar helt enkelt mer 
att göra det själv 
Att det sen behövs ytterligare pengar för att övervaka andra kommundelar är allvarligt att 
det inte är budgeterat för av Alliansen.” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet.  



 
49 (63) 

 17 februari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna med följande 
motivering. 
"Vi vill att Nacka ska fortsatt vara aktiv i vattenvårdsförbundet. Allianspartiernas 
argumentation är att en liten del av det vatten som finns i Nacka berörs. Men vårt beteende 
i Nacka påverkar i allra högsta grad vattenkvaliteten för resten av regionen och våra 
grannkommuner. Det är häpnadsväckande att högerpartierna inte vill kännas vid ett arbete 
för att förbättra miljö- och vattenkvalitet och verkar tro att isolationism skulle vara vägen 
framåt för att komma till rätta med vattenproblemen i området. Därtill är kostnaden på 
18,5 tusen kronor försumbart i sammanhanget att vi får bättre koll på hur våra handlingar 
påverkar vattenkvaliteten för våra invånare och våra grannkommuners invånare." 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Det är konstigt att gå ur detta samarbete utan att få en förklaring varför. Kostnaden är 
under 20 000 kr vilket är försvinnande litet. 
Sverigedemokrater vill att Nacka fortsätter att vara med i förbundet.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Trots allt är det olyckligt att behöva utträda ur ett långvarigt samarbete utan att få en mer 
uttömmande förklaring till varför. Troligen är det de sparbeting som drabbar en massa 
verksamheter som inte ligger i första raden för vad som anses som mest nyttigt. 
Nackalistan anser att de förklaringar som kom muntligt på mötet inte är tillfyllest som 
anledning och vill att kommunen fortsätter att vara med i förbundet. Något som inte är 
beskrivet är den möjlighet till utbyte av kunskaper och erfarenheter till nytta mellan de 
inblandade kommunernas tjänstemän, som borde vara värdefullt även för Nacka." 
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§ 52 KFKS 2019/ I 13 I 

Trygghetspaketet 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Brottsförebyggande rådets förslag om fördelning 
av medel för 2020 års trygghetspaket enligt följande. 
 
Kameraövervakning  0,3 miljoner kr 
Trygghetsvärdar  2,0 miljoner kr 
Väktare vid särskilda händelser 0,3 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper 0,9 miljoner kr 
Polarverksamheten  1,0 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) 1,5 miljoner kr 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 6 miljoner kronor för 2020 till 
trygghetspaketet. I förslaget till fördelning av pengarna finns en utökad satsning på 
trygghetsvärdar. I samverkan med fastighets- / centrumägare ska det finnas trygghetsvärdar 
i alla delar av kommunen. Fortsatt stöd till Polarverksamheten föreslås liksom en 
förstärkning av insatserna inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) . Stödet till 
de lokala arbetsgrupperna föreslås utökas något. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §6 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 23 
januari 2020 
Bilaga 1: Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådets den 10 december 2019, § 7 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraterna. 
”Nacka är en trygg kommun. För att det ska förbli så behövs medvetna satsningar på den 
typ av åtgärder som presenteras här, men minst lika viktigt är att stoppa flödet av fler 
ungdomar som hamnar i kriminalitet. För det behövs aktiva åtgärder på förebyggande 
verksamhet, socialt arbete, satsning på idrott och kultur som kan vara med och attrahera 
fler ungdomar till en mer hoppfull framtid. Samt ett tydligt och obevekligt arbete mot 
narkotika. På dessa punkter återstår fortfarande en hel del att göra och Allianspartierna 
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verkar inte ta dessa långsiktiga behov som har sin grundläggande lösning i starkare 
välfärdsverksamhet på tillräckligt stort allvar.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
”Det krävs många olika insatser för att många invånare, även ungdomar, ska uppleva 
trygghet i Nacka och i andra områden. Först och främst en betydligt större mängd av lokalt 
stationerade poliser som lär känna sina respektive områden. Det behövs också satsningar 
på förebyggande insatser i form av lokalt stationerade fältassistenter på liknande sätt som 
det har funnits tidigare. De satsningar som görs nu innebär förhoppningsvis en liten 
förbättring men är inte tillräcklig enligt Nackalistan.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet. 
”Det är glädjande att otryggheten i Nacka uppmärksammas.  
Sverigedemokraterna vill satsa ännu mera på trygghet, som den kameraövervakning och de  
väktare som vi presenterade i vårt budgetförslag.  
Det är också viktigt att poängtera att alla som arbetar med trygghet behöver kollas mot 
belastningsregister - detta för att undvika situationer som med Fryshusets Lugna gatan-
projekt där allt för många kriminellt belastade personer – bl a  en dömd mördare - arbetade 
som trygghetsvärdar.” 
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§ 53 KFKS 2019/424 

Yttrande över revisionsskrivelse om granskning av 
underhåll av allmänna anläggningar, gator och vägar 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 9 januari 2020. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges revisorer har genomfört en granskning av kommunens underhåll av 
allmänna anläggningar, gator och fastigheter i syfte att bedöma om det finns ändamålsenliga 
planer och analyser som säkerställer ett kort och långsiktigt hållbart arbete av drift och 
underhåll. 
Den sammanfattande bedömningen från revisorerna är att kommunstyrelsen delvis har 
säkerställt att det finns planer och analyser för att ändamålsenliga underhållsåtgärder sätts in 
i rätt omfattning och i rätt tid. Det görs analyser av underhållsbehovet och kännedomen är 
god inom fastighetsverksamheten om behov och prioritering av underhåll på kort sikt. Det 
saknas dock långsiktiga underhållsplaner för samtliga granskade anläggningstillgångar. 
Vidare saknas beräkningar av kostnadsökningar vid eftersatt underhåll. 
Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att 
- Säkerställa att relevanta och kostnadsberäknade långsiktiga underhållsplaner finns för 
samtliga anläggningstillgångar såväl per objekt som på aggregerad nivå. 
Enheten för fastighetsförvaltning kommer under år 2020 att påbörja upphandling av ett 
system för planering av kort- och långsiktigt underhåll av kommunens fastigheter 
inkluderande möjlighet att göra kostnadsberäkningar. Parallellt kommer långsiktiga 
underhållsplaner att börja tas fram för alla kommunägda objekt. Arbetet beräknas vara klart 
under år 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 januari 2019, §11 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 9 januari 2020 
Förslag till yttrande till revisorer 
Revisionsskrivelse daterad 2019-10-16 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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"Det är ett allvarligt problem att kommunen saknar långsiktiga underhållsplaner, samt att 
viktiga ekonomiska konsekvenser och kalkyler av beslut inte finns med i beslutsunderlaget. 
Vi har inte fått ett tillfredsställande svar på varför det inte finns, men ser positivt på att man 
nu arbetar med att ta fram rutiner för detta." 
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§ 54 KFKS 2019/424 

Revisionsrapport 6/2019 Granskning av den interna 
kontrollen 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget yttrande över revisionsrapport 6/2019 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 14 januari 2020. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2019 låtit EY genomföra en granskning 
av den interna kontrollen inom bland annat kommunstyrelsen. Av den sammanfattande 
bedömningen framgår att revisorerna bedömer att den interna kontrollen behöver stärkas 
inom vissa områden. Framförallt består bristerna i kommunstyrelsens riskanalysarbete samt 
i uppföljningen kopplat till internkontrollplanerna. 
Stadsledningskontoret har under hösten 2019 initierat ett projekt för att utveckla den 
interna kontrollen. I projektet ingår bland annat att se över reglementet för intern kontroll 
och utveckla en enhetlig modell för riskanalys. I projektet ingår även att utveckla 
nämndernas återrapportering av den interna kontrollen till kommunstyrelsen. Det pågår 
således redan ett arbete inom detta område och projektet beräknas vara klart under våren 
2020. Utifrån de rekommendationer som revisorerna lämnar finns således redan ett 
pågående arbete som till stor del ligger i linje med revisorernas synpunkter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §7 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 14 
januari 2020 
Bilaga 1: Revisionsskrivelse - Granskning av den interna kontrollen (daterad den 6 
november 2019) 
Bilaga 2: Revisionsrapport 6/2019 - Granskning av den interna kontrollen (daterad 
den 6 november 2019) 
Bilaga 3: Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
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”Revisorsrapporten i likhet med Socialdemokraterna pekar återigen på behovet av en 
visselblåsarfunktion. Det är beklagligt att Nackas högerpartier inte ser värdet av detta. 
Vidare pekar revisionen återigen på brister i risk- och konsekvensanalyser av besluten. 
Detta är något som vi återkommer till inför besluten och kommer att fortsätta göra.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Brister i riskanalyser är tyvärr ett återkommande ärende från revisionen. Nu senast såg vi 
det i det största ärendet av alla, Nacka bygger stad. Här fanns inte risk- och 
konsekvensanalyser på plats och många senkomna problem hade kunnat hanterats i förväg 
innan man gav sig in i projektet med en utvecklad risk- och konsekvensanalys. Risker som 
vi fortsättningsvis ser ärt ex samtidiga byggnationer av Nackas två största vägar, en 
vikande byggkonjunktur och ett instabilt politiskt läge i landet samt utbredning av 
brottslighet. Kulturen kring planer och verksamhet måste präglas av öppenhet och kritisk 
faktagranskning så att risker och problem inte sopas under mattan, anser Nackalistan." 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Vänsterpartiet vill börja med att tacka revisorerna för en användbar rapport. Vi är också 
glada för att svaret från KS svarar mot de utpekade svaga punkterna i vår internkontroll. Vi 
följer med spänning hur det kommer att falla ut när man genomfört planerade åtgärder. 
Särskilt vikt vill vi lägga vid riskanalyser. 
  
I svaret gällande visselblåsarfunktioner så väntar vi med särskild spänning på översynen. De 
anställdas lagstadgade meddelarfrihet har en viktig funktion för vår politiska organisation. 
Det är en viktig källa till information särskilt då tystnaden från ansvariga i verksamheter blir 
större när det finns oegentligheter att dölja. Därför är det angeläget att de som anser sig ha 
oegentligheter att anmäla kan känna sig trygga i att göra det och att de inte behöver oroa sig 
för negativa följder efter sina avslöjanden.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp. 
”Ernst & Young har lämnat en revisionsrapport där man återigen påtalar ett antal brister 
och förbättringsområden. Miljöpartiet anser att kommunen måste ta dessa på större allvar 
och komma med fler konkreta förslag till åtgärder. Det är rent pinsamt när liknande brister 
påtalas år efter år utan att åtgärdas. Under många år har det inte hänt någonting t.ex. 
gällande riskriskanalys och internkontroll. I årets yttrande till revisorerna lovas bot och 
bättring och vi hoppas det är alvarligt menat, så vi slipper se liknande anmärkningar nästa 
år.” 
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§ 55 KFKS 2019/424  

Revisionsrapport 8/2019 Granskning av intern 
kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 16 januari 2020. 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har EY genomfört en 
granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att bedöma om 
kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna. 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna noterar att flera 
rekommendationer som lämnats tidigare är åtgärdade under 2019. Revisorerna lämnar ett 
fåtal rekommendationer i syfte att förstärka den interna kontrollen. De rekommendationer 
som lämnas är huvudsakligen inom materiella anläggningstillgångar och 
leverantörshantering. På flera av de områden som granskats, exempelvis lönehantering, 
bokslutsprocessen, skatteprocessen och likvida medel, lämnas inga rekommendationer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §8 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 16 januari 2020 
Bilaga 1: Revisionsskrivelse Granskning av intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna 
Bilaga 2: Revisionsrapport 8/2019 Granskning av intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna 
Bilaga 3: Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 56 KFKS 2019/1045 

Remiss - Ökad statlig närvaro Härnösand SOU 2019:3 3 
Yttrande till finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkande av utredningen om ökad 
statlig närvaro i Härnösand SOU 2019:33 enligt bilaga till tjänsteskrivelsen daterad den 24 
januari 2020. 

Ärende 
Utredaren föreslår att regeringen överväger omlokalisering av delar av verksamheter från 
Skolverket, Socialstyrelsen, Skatteverket, Sida och Kammarkollegiet till Härnösand. 
 
Av förslaget till yttrande framhålls att omlokalisering av myndigheters verksamhet endast 
ska ske i den mån det är till nytta för myndighetens uppdrag och kan genomföras med 
bibehållen kvalitet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §9 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 24 januari 2020 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: SOU 2019:33 Ökad statlig närvaro i Härnösand 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot Tomas Ottossons yrkande och fann att 
kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp: 
"Hela Sverige ska leva. Det är en devis som är självklart för oss socialdemokrater. Därför är 
statlig närvaro i kommuner längre ut i landet ett i grunden rimligt ställningstagande. Sedan 
tidigare är vi flera personer som känner till det som har påpekats tidigare om att en 
utlokalisering kan innebära en tillfallig svårighet att bygga upp kompetens. Dock ska det 
påpekas att Nacka som kommun inte har någon egen erfarenhet från att utlokalisera 
verksamheter till andra orter, varför den typen av synpunkt baserar sig på hörsägen eller 
andras erfarenheter, snarare än egna erfarenheter." I protokollsanteckningen instämde 
Christina Ståldal (NL). 
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Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna finner det glädjande att den statliga närvaron i glesbygden ökar på 
lång sikt.  
På kort sikt måste man vara dock uppmärksam på att kompetensen inte går förlorad – 
flytten måste vara välplanerad och ske gradvis.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Vänsterpartiet tycker att det är viktigt att regeringen vidtar sådana här åtgärder för att hela 
Sverige ska kunna leva. Vi delar inte de delar av yttrandet från kommunstyrelsen i Nacka 
där man uttrycker farhågor för om det ”kan genomföras med en bibehållen eller ökad 
kvalitet och utan att det blir fördyrande” och därför vill att man begränsar den här typen av 
åtgärder till om det är enligt skrivelsens sätt att definiera nyttan för myndigheter. Vi anser 
att man har en alldeles för snäv bild av vad som är nytta. I våra storstäder konkurrerar 
myndigheter om personer med rätt kompetens. En storstadskoncentration kräver att de 
som vill skaffa sig den här sortens kompetens måste flytta från landsbygd till storstäderna. 
Att själva flytten kan dra ner kvaliteten under etableringstiden tycker vi också att man kan 
betrakta som en nackdel som uppvägs av de framtida möjliga fördelarna, en etableringstid 
varar inte evigt.” 
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§ 57 KFKS 2019/1150 

SCB:s Medborgarundersökning 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2019 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden samt underliggande frågeområden ligger 
på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med de totalt 135 deltagande kommunerna i 
undersökningen. 
 
Nacka kommun är bland de tio procent bästa kommunerna när det gäller 
nöjdhet med kommunen som plats att bo och leva på (Nöjd-Region-Index). 
När det gäller nöjdheten med kommunens verksamheter (Nöjd-Medborgar-Index) har 
Nacka ett svagare resultat än 2018. Trots det svagare resultatet 2019 ligger Nacka med i den 
absoluta toppen med höga betyg för kommunens verksamheter och då framförallt skolan. 
 
De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och avlopp (betygsindex 
82), Räddningstjänsten (betygsindex 79) och Rekommendation (betygsindex 76, det innebär 
att 64 procent av Nackaborna kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till 
Nacka). 
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Nacka kommuns 
resultat blev 44. Det överensstämmer med resultatet på nationell nivå där de flesta 
kommuner visar en nedåtgående trend. Nacka ligger ändå bättre till än de flesta andra 
deltagande kommuner (genomsnittsresultatet är 39). 
 
Jämfört med undersökningen 2018 kan förändringar som innefattar ett lägre betygsindex 
framförallt noteras i frågorna som rör Idrotts- och motionsanläggningar. Andra 
förändringar jämfört med 2018 innefattar bland annat ett högre betygsindex för frågorna 
som rör Kommunikationer, Förskolan, Gymnasieskolan samt Gång- och cykelvägar. 
 
Undersökningen genomfördes mellan augusti och november. 1 600 personer i åldern 18- 
84 år har slumpmässigt tillfrågats och totalt 596 personer svarade, vilket motsvarar 38 
procent. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 februari 2020, §11 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 15 januari 
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2020 
Bilaga: Tabeller och diagram (i Power Point) 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande till protokollet för Moderaternas grupp. 
"SCB:s medborgarundersökning visar på stabilt goda resultat i Nacka, i år liksom i tidigare 
års mätningar. Enligt mätningen tillhör Nackaborna de mest nöjda i landet både med 
kommunen och med servicen och sina möjligheter att påverka. Det är särskilt tydligt om 
man jämför med andra kommuner i Stockholms län eller med andra stora kommuner. 
Särskilt roligt är att våra skolor och förskolor fortsatt ligger i topp och att våra invånare 
tycker att Nacka är en av de tryggaste kommunerna, trots ökad brottslighet (skjutningen i 
Alphyddan, ungdomsrån och fler droganmälningar). 
Nöjd-inflytande-index ligger oroväckande lågt (44), men är ändå näst högst i länet (endast 
Täby ligger högre) och högst bland de 15 största kommunerna. Inte desto mindre ser vi att 
en del resultat sjunker, både i Nacka och de flesta andra kommuner. Det rör främst 
grundläggande demokratiska aspekter som möjligheten att påverka politiska beslut och 
kommunala verksamheter. Det bör stämma alla partier och inte minst staten till eftertanke. 
Kan det vara så att allt hårdare och mer omfattande statlig detalj styrning av kommunerna 
med tvingande bosättningslag och fler specialdestinerade statsbidrag leder till sämre 
fungerande demokrati? Eller att löftesbrott i och med Januariöverenskommelsen och om t 
ex Östlig förbindelse lett till allmänt större missnöje? " 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas 
grupp. 
”Sverigedemokraterna tycker principiellt inte om hur dessa kostnader belastar enskilda 
fastighetsägare.  
Tidigare har andra områden varit tvungna att betala motsvarande kostnader, och därför 
anser vi att enligt ”farfarsprincipen” kan inte nya områden helt slippa avgifter. Vi anser 
dock att det måste finnas en procentuell gräns, t ex en procentandel av taxeringsvärdet för 
avgiften, enligt tidigare förslag från Sverigedemokraterna. 
Självklart skall gatuarbeten i det allmänna fallet utföras på det mest kostnadseffektiva sättet, 
och i samråd med berörda fastighetsägare.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets grupp. 
”Svaren från de som har svarat på undersökningen står för sig själva, det finns områden 
som kommunen behöver utveckla. Särskilt arbete som är till för personer i utsatt läge. 
  
Dock måste vi påminna oss om Nackas demografi och att utbudet av bostäder i Nacka för 
personer med lägre inkomster är hårt begränsat. Många unga som växer upp i Nacka kan 
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inte efterfråga bostäder här pga för låga och osäkra inkomster. En stor andel av personer 
som har stort behov av en god gemensam välfärd bor alltså inte i Nacka utan i andra 
kommuner i länet. Så utöver att vi anser att det vore intressant att veta vad de 62% av 
tillfrågade om inte svarade tycker så finns det många fler som vi skulle önska skulle kunnat 
få möjlighet att få frågan om vad de tycker om Nacka genom att de kunde bo här.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp. 
"Det är några områden som behöver stärkas och det är bemötande och tillgänglighet, stöd 
till utsatta personer, idrotts- och motionsanläggningar samt kultur och miljöarbete. Ett 
område som verkligen behöver tas tag i, inte bara tekniskt utan också via gedigna 
utbildningsprogram för all personal, är just bemötande. Det är nära kopplat till tillit och 
förtroende och inget är viktigare än att våra uppdragsgivare, Nackas medborgare, både får 
ett gott bemötande och känner tillit för deras organisation, kommunen. Sedan är det 
ledsamt men inte förvånande att se att siffrorna har sjunkit inom miljöområdet, fritid och 
idrott och kultur." 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp. 
"Områden som idrott, motion, kultur och fritidsverksamheter visar på tydligt nedåtgående 
nöjdhet bland invånarna. Dessa är också områden som Socialdemokraterna har kämpat för 
att förbättra utan att få gehör hos de styrande. Ett annat problemområde som vi ofta får 
höra direkt från invånarna och som visar fortsatt nedåtgående nöjdhet är kontakt med 
kommunen. Detta är verkligen något som måste förbättras. Även den alltjämt minskande 
andelen av invånare som deltar i dessa undersökningar ger anledning till eftertanke."S 
 
Johan Krogh (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets grupp. 
”Medborgarundersökningen visar på en vikande trend inom alla områden vilket inte på 
något sätt är unikt för Nacka utan det är något som avspeglas i hela landet. Det är 
antagligen en konsekvens av ett politiskt klimat och diskurs kring en samhällsutveckling 
som alltmer fokuserar enbart på det negativa. Samtidigt är statistiken entydig om att världen 
i mångt och mycket utvecklas åt rätt håll. Andelen fattiga människor minskar med rasande 
takt dagligen, vi botar fler sjukdomar än någonsin tidigare och det allmänna välståndet ökar. 
Det är ett perspektiv vi inte får glömma bort när mycket fokuserar kring det negativa. 
 
Vi kan konstatera att trots den vikande trenden får Nacka mycket goda resultat. Betyget för 
Nacka är generellt över medel och kommunen placerar sig ofta bland de allra bästa. Det är 
ett gott betyg som visar på att inriktningen med stor valfrihet och välfärdstjänster av högsta 
kvalitet är rätt väg att gå. Med det sagt är vi självklart inte nöjda. Det finns mycket mer att 
göra och vi ska ta de indikatorerna med lite lägre resultat på allra största allvar och 
målmedvetet arbeta för att öka kvaliteten inom dessa områden.” 
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§ 58 

Övriga frågor 

Prioriteringsordning gällande insamling av avfall (KFKS 
2020/100) 
Övrig fråga från Sidney Holm (MP) den 2 december 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 
Därutöver överlämnar kommunstyrelsen politikerinitiativen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut. 

Ärende 
Sidney Holm (MP) ställde en övrig fråga om kommunens och Nacka vatten och avfalls 
prioriteringsordning vid insamling av avfall. I den nya avfallsplanen, som ska antas under 
2020, kommer frågan om prioriteringsordning vad gäller insamling att avfall att finnas med. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 5 februari 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 december 2019, §368 

Inkomna politikerinitiativ 

Tillförlitlig och användarvänlig digitalisering (KFKS 2020/134) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) och Helena Westerling (S) med förslag om 
att kommunstyrelsen ger uppdrag till lämplig enhet att se över elektronisk identifiering i 
kommunens tjänster i syfte att införa enhetlig lösning samt minska sårbarheten genom att 
minimera antalet utfärdare av e-legitimation som används i kommunen.  
 
Likvärdigt stöd vid kränkande behandling i Nackas skolor (KFKS 2020/135) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att Välfärd skola får i 
uppdrag att jobba med uppsökande verksamhet hos de skolor som redovisar 
anmärkningsvärt låga anmälningstal gällande kränkande behandling. 
 
Använd statsbidrag till välfärden (KFKS 2020/136) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar, Helena Westerling (S) med förslag om att 
kommunstyrelsen avlastar verksamheterna från Generell besparing på 5 procent för 2020 
Att kommunstyrelsen använder ytterligare återstående till att bibehålla Naturskolan och 
dess verksamhet på dess plats. 
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Att kommunstyrelsen använder återstående medel till att förstärka skolor och sociala 
verksamheterna i Nacka. 
 
Översyn av förmånsregler för anställda (KFKS 2020/137) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) och Helena Westerling (S) med förslag om 
att kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att se över befintliga 
förmånsregler för anställda samt återkomma till kommunstyrelsen med förslag justeringar 
som säkerställer att Nacka kommun följer lagen. 
 
Digital mognad i kommunens verksamheter (KFKS 2020/138) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att kommunstyrelsen 
beslutar att Nacka ska delta i DiMiOS och att kommunstyrelsen beslutar att anmäla intresse 
till SKR om fördjupat kompetenslyft för digitalisering. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet och överlämnade 
politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
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